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Protokół Nr LVI/23 

Sesji Rady Miejskiej w Świeciu odbytej  

w dniu 19 grudnia 2023 r. od godz. 1200 do godz. 1700 

 

Otwierając obrady LVI Sesji Rady Miejskiej w Świeciu Przewodniczący Rady  

p. Jerzy Wójcik stwierdził, że na ogólną liczbę 21 radnych obecnych jest 21 radnych, czyli 

quorum i Rada może kontynuować obrady oraz podejmować prawomocne uchwały. Ponadto 

Przewodniczący odczytał klauzulę informacyjną dotyczącą ochrony i przetwarzania danych 

osobowych. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Udział w sesji wzięli:  

- Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski, 

- Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik, 

- Skarbnik p. Marzenna Rzymek, 

- Sekretarz p. Leszek Żurek, 

- Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Marta Karolczak,  

- Radca Prawny p. Łukasz Kaźmierczak, 

- Radca Prawny p. Przemysław Przybylski, 

- Radca Prawny p. Przemysław Gornowicz, 

- Kierownik Wydz. IN p. Grzegorz Gliniecki, 

- Kierownik OOiW p. Iwona Haber, 

- Koordynator GKPA p. Klaudia Subkowska, 

- Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski, 

- Kierownik Wydz. GO p. Aleksandra Arczyńska-Lisek, 

- Kierownik GRiW p. Monika Budzowska, 

- Kierownik RM p. Anna Jasionek, 

- Dyrektor M-G Przychodni p. Beata Sternal-Wolańczyk, 

- Kierownik ŚDS p. Aleksandra Ostrowska, 

- Dyrektor Biblioteki p. Beata Szymańska, 

- Kierownik CTiR p. Anna Herman, 

- Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz, 

- Prezes ZWiK p. Andrzej Kozłowski, 

- Przedstawiciele lokalnych mediów.  
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Porządek obrad 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

5. Informacja na temat stanu powietrza w Świeciu.  

6. Wolne wnioski, wnioski komisji i sprawy bieżące. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Świeciu na 2024 rok,  

b) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Świecie na lata 2024-2028,  

c) uchwalenia budżetu gminy Świecie na rok 2024,  

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Świecie na lata 2023-2028,  

e) zmiany budżetu gminy Świecie na rok 2023,  

f) wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023, 

g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu na podstawie umowy między 

jednostkami samorządu terytorialnego, 

h) przyjęcia "Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 

urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i 

Kanalizacji Sp. z o.o. w Świeciu na lata 2024 – 2029", 

i) zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji 

zabytków, sposobów jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach środków 

pozyskanych z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

j) określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych oraz udzielania bonifikat od ceny nieruchomości 

gruntowych sprzedawanych użytkownikom wieczystym,  

k) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Świecie, 

l) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również tryb ich 
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pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiar 

i zakres usług sąsiedzkich oraz sposób rozliczania wykonywania takich usług,  

m) zmiany uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności 

za pobyt w mieszkaniu chronionym wspieranym, 

n) zmiany uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 

Świeciu. 

8. Zakończenie. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik poinformował, że wpłynął wniosek Burmistrza  

o zdjęcie z porządku obrad projektów uchwał w sprawie: 

- zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków, 

sposobów jej rozliczania oraz sposobów kontroli w ramach środków pozyskanych  

z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków, 

- określenia szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych oraz udzielania bonifikat od ceny nieruchomości gruntowych 

sprzedawanych użytkownikom wieczystym 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że na ostatniej sesji mówił, iż został wprowadzony  

w błąd w kwestii opinii. Jeśli zmienia się treść uchwały, to ta zmiana też musi być 

opiniowana. Dlatego teraz znów musimy wycofać projekt z powodu braku opinii. Podobnie 

jest z tą drugą uchwałą. P. Woźniak ma uwagi do pracy Urzędu w kwestii pomocy publicznej, 

gdyż inne projekty również wymagają takich opinii. Czy ktoś się tym zajmuje w Urzędzie? 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – poprosił o uzasadnienie powodu wycofania projektu uchwały  

i kiedy będziemy nad nimi pracować. 

 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski – wyjaśnił, że w kwestii zabytków 

zmieniony projekt zostanie wysłany ponownie. Drugi projekt nie wróci już na obrady, gdyż 

nie ma opinii, a mija 4-miesięczny okres na podjęcie tej uchwały. W przypadku 

użytkowników wieczystych będziemy postępować tak samo jak w przypadku nieruchomości 

skarbu państwa, a więc użytkownicy skorzystają na tym.  
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Radny p. Dariusz Woźniak – zapytał o zabytkową uchwałę: do kiedy ważna jest promesa  

i czy nie przepadną środki? 

 

Kierownik Wydz. GRiW p. Monika Budzowska – odpowiedziała, że uchwała wróci  

w styczniu na obrady, a promesa ważna jest do 29 lipca 2024 r. Jesteśmy po rozmowach  

z Proboszczami obu parafii. 

 

W wyniku głosowania Rada większością głosów (18 za, 1 wstrzym.) zmieniła porządek 

obrad. 

 

Ad. 2 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik przedstawił informację o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – na poprzedniej sesji zapytał o wyegzekwowane środki z tytułu 

przewłaszczonych pieniędzy z kasy Urzędu oraz za wywóz nielegalnie składowanych 

odpadów. Wówczas otrzymał odpowiedź Radcy Prawnego, że taka informacja zostanie 

przygotowana w formie pisemnej. W związku z powyższym, czy do Przewodniczącego trafiło 

pismo w tej sprawie?  

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – odpowiedział, że nic nie wpłynęło, jeśli tylko się 

ukarze to zostanie przesłane do wszystkich Radnych.  

 

Ad. 4 

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że sprawozdanie Burmistrza kończy się 4 grudnia, 

więc prosi, by na przyszłość sprawozdanie było bardziej aktualne. Ponadto, czy zakończył się 

remont przy ul. Wyszyńskiego? 

 

Kierownik Wydz. IN p. Grzegorz Gliniecki – potwierdził wczorajsze zakończenie prac 

budowalnych na ul. Wyszyńskiego i został wyznaczony termin odbioru. 

 



 5 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że najpierw jest odbiór, potem 22 płatność faktury, a więc 

czy zdążymy do końca roku z wnioskiem o wypłatę środków unijnych? 

 

Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik – wyjaśnił, że mamy 60 dni na złożenie dokumentów na 

rozliczenie. 

  

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że jak rozumie zasada n+3 nie jest zachowana, więc 

środki unijne ze starego budżetu mogą wpłynąć w ciągu 4 lat po zakończeniu okresu 

programowania. 

 

Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik – dodał, że do końca roku muszą zostać zrealizowane 

wszystkie zadania związane z samą inwestycją, a rozliczenie środków unijnych w tej 

perspektywie trwa do połowy przyszłego roku. 

 

Ad. 5 

Informacja na temat stanu powietrza w Świeciu. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że Radni nie otrzymali tego tematu na piśmie, a jest 

to ciekawy temat, więc liczy na przedstawienie tego tematu. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – dodał, że skoro nie ma teraz, to już nie będzie, więc 

najprawdopodobniej temat zostanie przedstawiony w styczniu. 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – przeprosił, że ta informacja nie została przygotowana, 

ale jeśli jest zainteresowanie, to zostanie przedstawiona na innej sesji. Mamy dostęp do 

wyników i możemy przedstawić to razem z informacją, o której mówił p. Szamocki. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – dodał, że jak dobrze pamięta to stacja miała funkcjonować do 

końca roku 2023 r., więc w styczniu można przygotować raport całościowy. 

 

Z-ca Burmistrza p. Paweł Knapik – odpowiedział, że stacja miała być postawiona na rok, ale 

dopinane są ostatnie szczegóły, by pozostała na kolejny rok, albo na dwa. Będziemy się starali 

zaprosić kogoś z WIOŚ-u, ponieważ Burmistrz nie zajmuje się monitoringiem stanu 

powietrza. 
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Ad. 6 

Radny p. Sebastian Glaziński – w imieniu mieszkańców podziękował za tak ładne ustrojenie 

miasta na święta oraz za żywą choinkę. Czy mamy zaplanowane środki na kolejny rok na 

rozbudowę ozdób świątecznych? Czy będziemy ozdabiać też inne części miasta? 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – wyjaśnił, że co roku staramy się rozbudowywać te 

instalacje świetlne. Niestety w zeszłym roku weszły pewne ograniczenia nakazujące 

generowanie oszczędności energii. Jeśli nie będzie żadnych ograniczeń, to oczywiście 

będziemy kupowali nowe dekoracje w miarę możliwości. 

 

Radna p. Grażyna Styczeń – podzieliła się informacja z pobytu studyjnego w ramach Korpusu 

Radnych w Brukseli, który był bardzo pracowity i ciekawy. P. Grażyna ponowiła prośbę, by 

do 15 stycznia przekazać kontakt organizacjom pozarządowym z informacją na temat 

możliwości pozyskania dofinansowania i składania wniosków. 

 

Ad. 7a  

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych Komisji Rady Miejskiej w Świeciu na 2024 rok. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – będą głosowali indywidualnie, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich – wydała opinię pozytywną, 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną, 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 Rolnictwa – wydała opinię pozytywną, 

 Oświaty i Kultury – wydała opinię pozytywną, 

 Sportu, Turystyki i Rekreacji – wydała opinię pozytywną, 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej – wydała opinię pozytywną. 
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Radna p. Grażyna Styczeń – zgłosiła poprawkę do planu pracy Komisji PGiF polegającą na 

korekcie roku w miesiącach wrzesień, listopad i grudzień na 2025. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 517/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7b  

Skarbnik p. Marzenna Rzymek przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Świecie na lata 2024-2028. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – będą głosowali indywidualnie, 

 PiS – będą głosowali indywidualnie, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną, 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 Rolnictwa – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 518/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7c 

Skarbnik p. Marzenna Rzymek przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Świecie na rok 2024. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – będą głosowali indywidualnie, 

 PiS – będą głosowali indywidualnie, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 
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Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną, 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 Rolnictwa – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – stwierdził, że sytuacja finansowa jest doskonała i dlatego będzie 

głosował za. Nie spodziewał się aż tak dobrej sytuacji, co wynika z projektu budżetu państwa.  

Sam wzrost z tytułu PIT i CIT to 20 mln zł  Z budżetu państwa otrzymamy aż 35 mln zł. 

Nadwyżka budżetowa zwiększa się dwukrotnie. Cieszmy się, że możemy dzielić aż tak duże 

pieniądze. Burmistrz zaproponował nam swoje kierunki wydatków, chociaż każdy z nas 

zrobiłby to trochę inaczej, ale to jest naturalne. Chciałby jednak odnieść się do dwóch spraw. 

Pierwsza to sprawa, o której już mówiono kilkukrotnie, a chodzi o chodnik do McDonalda. 

To jest zadanie Gminy i nie ważne, że obok jest droga wojewódzka. Nie przepychajmy się  

w tej sprawie i po prostu to zróbmy, ponieważ trwa to już bardzo długo. Drugi temat, to 

wniosek mieszkańca o ławki dla karmiących mam na placu zabaw. Koszt jednej ławki to 1900 

zł, a mamy środki na wymianę ławek, więc może zróbmy pilotażowo jedną, czy dwie takie 

ławki. P. Woźniak pogratulował dobrej sytuacji budżetowej i to jest najlepszy projekt budżetu 

jaki składał p. Kułakowski. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Adam Cieślak – przypomniał, że złożył do budżetu wniosek, 

ale p. Skarbnik nie odniosła się do niego, więc co z nim? Wniosek dotyczył projektu 

utwardzenia i oświetlenia ul. Miodowej. To jest wniosek mieszkańców, składany od 7 lat. 

Dobrze, żeby ten projekt znalazł się w budżecie. Projekt budżetu jest bardzo dobry,  

ale niepokoi jedna sprawa dotycząca remontów w budynkach komunalnych. We wrześniu  

p. Woźniak złożył interpelację dotyczącą tych mieszkań, przygotowania projektu uchwały 

mieszkanie za remont oraz możliwości pozyskania środków zewnętrznych na ten cel. 

Burmistrz odpowiedział, że został złożony audyt remontowy na ul. Klasztorną 7 i oczekujemy 

na dofinansowanie termomodernizacji. Nie planuje się programu mieszkanie za remont. Jeśli 

chodzi o pustostany to w trakcie zasiedlania były 23 mieszkania, a rocznych remontów 

wykonujemy najwyżej kilkanaście. Mamy problemy z zasiedlaniem. Mieszkania zostały 

wyremontowane kilka lat temu i nie potrafimy ich zasiedlić. Zostało kilka miesięcy tej 

kadencji i może warto byłoby zrobić kontrolę tego. Mieszkań przeznaczonych do remontu jest 

57 i znając cenę to za zabezpieczone środki możemy wyremontować około 10 mieszkań. 

Wychodzi z tego, że 5-6 lat nasze zasoby stoją niezasiedlane, nieogrzewane i czekają na 
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remont. Od kilku lat p. Cieślak prosi o przygotowanie programu, ponieważ wydajemy środki 

na remonty mieszkań, których później nie chce nikt zasiedlać, albo wiele lat są one 

nieremontowane. Program mieszkanie za remont był wielokrotnie podejmowany przez  

p. Woźniaka. Program jest z powodzeniem realizowany w wielu miastach. Skoro program jest 

robiony od lat w innych miastach nie możliwe jest, żeby robiły to niezgodnie z prawem. 

Niektóre Gminy nie przygotowały nawet osobnego programu, tylko dodały zapis do 

istniejących uchwał. Ten temat jest bardzo ważny dla p. Cieślaka ma nadzieję, że przyszłym 

Radnym uda się ten temat podjąć.  

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że na Klubie od 5 lat o tym rozmawiają i był wniosek 

Klubu, ale nie został przyjęty. Nasze wnioski są bardzo konstruktywne i jest to odpowiedź na 

największe potrzeby mieszkańców. Pochwalić można TBS oraz SIM, ale remonty zasobu 

komunalnego leżą. Wskazujemy tu propozycję mieszkania za remont, ale również 

podpowiadamy możliwość pozyskiwania środków zewnętrznych. Wskazujemy inne źródła, 

niż remontowanie tego z własnych środków, które są potrzebne na inne rzeczy. Zdecydujmy 

się na mały pilotaż, sprawdźmy czy to wyjdzie, a wyjdzie, ponieważ w innych miejscach się 

to sprawdza. Równocześnie starajmy się o środki zewnętrzne, chociaż nie wiadomo, czy 

ZGM jest wydolny jeśli chodzi o pozyskiwanie środków. 

 

Radna p. Grażyna Styczeń – zgodziła się z przedmówcami, iż budżet jest dobry. Wierzy,  

że naszym firmom i mieszkańcom dzieję się dobrze, skąd taki dochód Gminy. Cieszy fakt,  

że nasze firmy tak prosperują, że wraca to do nas w PIT i CIT. Rosną pensje minimalne,  

a więc i inni pracownicy chcą podwyżek, stąd też taki dochód z CIT. Na jakim etapie jest 

Gmina z koniecznością budowy oczyszczalni ścieków? Mieszkańcy ul. Malinowej pytają, czy 

ich ulica będzie naprawiona tak jak ul. Bzowa?   

 

Radny p. Sebastian Glaziński – najważniejsze, iż budżet jest stabilny i że co roku mamy niskie 

zadłużenie. Mimo tego mamy wielkie inwestycje jak remont terenu wokół zamku, ścieżki 

rowerowe, ulicę Działkowców i dwa ronda, boisko wielofunkcyjne na stadionie, a także remont 

ul. Malinowej. P. Glaziński zaproponował, by przy remoncie Orlika na Mariankach, który 

zostanie na pewien czas wyłączony z użytkowania, wykorzystywać boisko położone wyżej na 

Mariankach i stworzyć tam jakieś niewielkie trybuny. Dla Klubów Sportowych będzie 

problematyczne znalezienie takiego miejsca. Odnośnie ogrzewania mieszkań warto przygotować 

pewną koncepcję, gdyż pojawiają się możliwości pozyskiwania środków zewnętrznych. 
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Radna p. Grażyna Styczeń – dodała, że wycofuje pytanie odnośnie remontu ulic, ponieważ są 

ujęte w budżecie. 

 

Radny p. Bogdan Tarach – dodał, że o tych ulicach mówi się od kilku lat. Na jednym ze 

spotkań było ustalone, że będzie to remont kompleksowy. Czekaliśmy z nim do momentu 

wybudowania rond, a teraz są sukcesywnie naprawiane, co bardzo cieszy. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – poprosił o wyjaśnienie kwestii dotacji oświatowych, 

których zawsze było za mało, a teraz mamy o 35 mln więcej? 

 

Skarbnik p. Marzenna Rzymek – stwierdziła, że p. Woźniak mówił o kwocie łącznie z PIT  

i CIT 20 mln oraz 42,5 mln z subwencji oświatowej. Wydajemy na oświatę 83 mln zł, ale są 

tam też niesubwencjonowane wydatki. Liczymy tak, że dodajemy złotówkę do złotówki.  

W kwestii PIT-u i CIT-u co roku dochody powinny wzrastać nam o 2,5 mln zł, a więc 

ostatecznie straciliśmy 15 mln zł w ciągu ostatnich lat. Przy czym nawet ten duży wzrost  

z PIT-u w tym roku nie daje nam systematycznego wzrostu, który powinien być co roku, przy 

wzroście najniższego wynagrodzenia o 20% w stosunku do roku poprzedniego.  

Z szacunkowego wyliczenia Gmina poniosła starty w wysokości około 5 mln zł. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – dodał, że narracja Przewodniczącego jest taka, żeby pokazać jak 

jest źle, ale tak nie jest. Oczywiście w oświacie sporo się dokłada, ale globalnie patrząc na 

budżet naszej Gminy i dochody z tytułu PIT, CIT oraz subwencji oświatowej nastąpił wzrost 

dochodów o 35,4 mln zł. Pomimo, że przeznaczamy na podwyżki 17,5 mln zł to mamy 

rekordową nadwyżkę w wysokości około 31 mln zł, więc czy jest tak źle? Trzeba patrzeć na 

cały budżet. Oczywiście obaj się cieszymy z tego stanu. 

  

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – wyjaśnił, że wpłynął tylko jeden wniosek do budżetu  

p. Cieślaka i zadeklarował, że 40 tys. zł na projekt tej drogi przy pierwszej zmianie budżetu 

zostanie zabezpieczone. Jeśli chodzi o mieszkania to wiemy, że jest to duży problem, ale 

trzeba wiedzieć również, że lista mieszkaniowa została zrealizowana w 2,5 roku. Jesteśmy 

gotowi, żeby tworzyć nową listę. 53 mieszkania to dużo, ale zapewne nie jest to tylko 

problem Świecia. Małe mieszkania są bardzo szybko zasiedlane, problemem są duże rodziny. 

Burmistrz jest otwarty, by na ten temat dyskutować w przyszłym roku. Z przepisów prawa 

wynika, że mamy pomagać przede wszystkim osobom biedniejszym. To co musimy to 
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robimy. Jeśli chodzi o Orliki to do zadania musimy podejść jak najszybciej, ponieważ jest 

harmonogram wynikający z konkursu. To będzie pewnie jedno z pierwszych zadań 

przyszłego roku. Kluby na pewno będą wyrozumiałe, wiedząc że stan boisk się poprawi. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – to bardzo dobra informacja, że lista została wykonana. Bardzo 

dobrze, że nowa lista będzie tworzona i będzie większa. Cieszy również fakt, że Burmistrz nie 

zamyka się na rozmowy na temat mieszkania za remont. Deklarujemy swoją pomoc. 

 

Radny p. Adam Kufel – zapytał o wydatki inwestycyjne w zakresie zagospodarowania 

odpadów i rozbudowy wysypiska o IV kwaterę: jak wygląda kwestia uciążliwości, czy coś się 

zmieniło od czasu spotkania z mieszkańcami, czy w przyszłości nie będzie skutków tej 

uciążliwości? 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że już ostatnio mówił na ten temat  

i dodał, iż chcemy podpisać umowę z firmą, która złożyła najkorzystniejszą ofertę. 

Mieszkańcy, którzy mieli najwięcej obaw uczestniczyli w spotkaniach i Burmistrz sądzi, iż 

doszli do kompromisu poprzez rozszerzenie zadania o większą zieleń, podwyższony płot, 

armatki wodne. Była wydana decyzja środowiskowa i nikt ze stron się nie odwołał. Chcemy, 

żeby umowa była podpisana jeszcze przed Sylwestrem. 

 

Rada większością głosów (16 za, 4 wstrzym.) podjęła uchwałę Nr 519/23  

w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – pogratulował Burmistrzowi przyjęcia budżetu. 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – podziękował i dodał, że uważa ten budżet za bardzo 

dobry: coś będziemy kontynuować, coś budować nowego. Wchodzimy w nową perspektywę  

i będziemy starali się pozyskać środki zewnętrzne. Cieszy taki stan budżetu i to, że możemy 

realizować wiele zadań, które mamy nadzieje, iż zadowolą mieszkańców. Czasami bywa 

ciężko i wierzymy, że przy trudnych decyzjach Radni będą pomagać. Mamy potencjał, żeby 

się rozwijać i na zewnątrz jesteśmy doceniani. Jest to zasługa nas wszystkich. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik ogłosił 15 min. przerwy. 
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Ad. 7d 

Skarbnik p. Marzenna Rzymek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Świecie na lata 2023-2028. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną, 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 Rolnictwa – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 520/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7e  

Skarbnik p. Marzenna Rzymek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy Świecie na rok 2023. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną, 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 Rolnictwa – wydała opinię pozytywną. 
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Radny p. Dariusz Woźniak – zapytał o plan dochodów oraz zauważył, iż na paragrafie 635 

pozostaje jeszcze 303 tys. zł – co to są za środki, czy wszystkie środki nie powinny zostać 

przeniesione? P. Woźniak nie może znaleźć remontu drogi w Sulnówku – gdzie ono się 

znajduje? 

 

Radny p. Leszek Piotrowski – w wykazie brakuje remontu przepompowni w Decznie, gdzie te 

środki się znajdują? W poz. 83 był remont w Decznie i czy wszystko zostało wydane, czy 

wszystkie środki wypłaciliśmy wykonawcy? 

 

Burmistrz p. Krzysztof Kułakowski – odpowiedział, że z tego co pamięta zmiana dotycząca 

Sulnówka była wprowadzona we wrześniu i zawsze tak robimy, że jak jest już złożony 

wniosek to to wprowadzamy. Na pewno to zadanie jest w budżecie i może to być w zadaniu 

na wydatkach bieżących. Na Deczno nie wydaliśmy wszystkiego, te środki są w różnych 

miejscach budżecie i nie zapłaciliśmy wszystkiego. Wszystkie zadania i niewykorzystane 

środki wpadają do budżety jako wolne środki. Z tych środków realizowane są takie zadania 

jak np. wniosek p. Cieślaka. W sprawozdaniach finansowych jesteśmy w stanie szczegółowo 

powiedzieć ile środków zastało i z jakiego zadania.  

 

 Skarbnik p. Marzenna Rzymek – zmiana paragrafu wynika z likwidacji funduszu i musi 

zostać to przeksięgowane. Natomiast te 303 tys. to jest to dotacja na drogę w Topolinku. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – skoro Sulnówko jest w budżecie 2023 wprowadzone zmianą w 

sierpniu, a przetarg jest rozstrzygany w grudniu to dlaczego nie ma tego w niewygasających? 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 521/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik ogłosił 5 min. przerwy. 

 

Ad. 7f  

Skarbnik p. Marzenna Rzymek przedstawiła projekt uchwały w sprawie wykazu wydatków, 

które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 wraz z autopoprawką, która 

wyniknęła z uwagi p. Woźniaka.  

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 
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 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną, 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 522/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7g  

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Marta Karolczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Świeckiemu na podstawie umowy między 

jednostkami samorządu terytorialnego. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Polityki Gospodarczej i Finansowej – wydała opinię pozytywną, 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – stwierdził, że dobrze, iż kolejny rok wspieramy dowozy 

powiatowe, ale czy mamy jakiś wpływ na rozkład jazdy? 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – zapytał, jak wygląda kwestia honorowania biletów 

miesięcznych przez różnych przewoźników na terenie naszej Gminy, czy jest podpisana jakaś 

umowa? 
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Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Marta Karolczak – odpowiedziała, że jeżeli są sygnały co do 

rozkładów jazdy to zgłaszane są do Starostwa, a rozkłady są opiniowane przez Gminy.  

W przewozach powiatowych i prywatnych przewoźników obowiązują ulgi państwowe, a na 

chwilę obecną nie ma takiej możliwości, żeby takie ulgi jak przyznaje Burmistrz 

mieszkańcom obowiązywały na tych przejazdach 

 

Radny p. Tomasz Szamocki – dopytał o prywatnego przewoźnika, jednak istotą jest to, aby 

honorować bilety miesięczne, tym bardziej że przyjazdy się dublują.  

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Marta Karolczak – odpowiedziała, że jeśli chodzi  

o prywatnych przewoźników Gmina nie może ingerować w ceny biletów i za taką cenę jest 

niemożliwe pokryć koszty. Jest to trasa Gruczno-Czaple i jeśli przejazdy pokrywają się 

godzinowo to zachęcamy do korzystania z komunikacji miejskiej, gdzie są większe ulgi.  

 

Radny p. Tomasz Szamocki – stwierdził, że nie chodzi o to, by przewoźnik prywatny udzielał 

takich samych ulg, ale o to, że jeśli ktoś u nas kupi bilet miesięczny, to prywatny przewoźnik 

na mocy porozumienia będzie go honorował i na odwrót jeśli ktoś będzie kupował bilet 

miesięczny u prywatnego przewoźnika, to my też go uznamy. Chodzi o to, żeby nie trzeba 

było kupować dwóch biletów miesięcznych. 

 

Kierownik Wydz. ROŚiGK p. Marta Karolczak – doszłoby do sytuacji, że mieszkańcy mający 

całkowita ulgę zapełnialiby przewozy prywatnego przewoźnika i on nie ma źródła dochodów 

i nie sprzedaje biletów. To nie jest łatwy temat. Mogłoby dojść do sytuacji, że bilet zostałby 

kupiony w komunikacji miejskiej, a my nie moglibyśmy zrekompensować tego wydatku. 

 

Rada jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr 523/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7h  

Kierownik Wydz. GO p. Aleksandra Arczyńska-Lisek przedstawiła projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia "Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i urządzeń kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. 

z o.o. w Świeciu na lata 2024 – 2029". 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 
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 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – stwierdził, że ma nadzieję, iż nie będziemy musieli budować 

oczyszczalni, bo koszt byłby ogromny. Sytuacja jest trudna, ponieważ cały czas jesteśmy  

w zawieszeniu, ale zabezpieczenie w uchwale jest potrzebne, bo jeśli dojdzie do możliwości 

pozyskania środków musimy być gotowi. Budowa nie jest korzystana pod żadnym względem 

ani ekonomicznym, ani ochrony środowiska. Czy w Wiągu jest też instalacja wodna? Budując 

drogi warto jest robić to kompleksowo, by mieć spokój na dłuższy czas. Czy te drogi są 

robione fragmentami? 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – zapytał o: stan naszej sieci wodno-kanalizacyjnej oraz jak 

zrealizowano plan na 2020-2025, jak wyglądać będzie remont kanalizacji wzdłuż ul. Wojska 

Polskiego? Sporo inwestycji opiera się o zewnętrzne dofinansowanie, ale są one zbyt ogólnie 

opisane i to jest słabością tego planu. Poza tym jest negatywna opinia co do taryf i jak się 

mają obecne taryfy w stosunku do tych obowiązujących w Polsce? 

 

Prezes ZWiK p. Andrzej Kozłowski – odpowiedział, że rondo działkowców nie jest ujęte  

w planie, chyba że wyjdą jakieś kolizje wymuszające jakieś przekładki. Tak samo  

w przypadku Wojska Polskiego chodzi o to, żeby przekładka nie przebiegała przez środek 

ronda. Dla nas nie ma znaczenia, czy jest robiona cała ulica, czy fragmentami, ale  

p. Kozłowski wolałby realizować to w całości i tak będzie w przypadku Paderewskiego. Stan 

sieci wodociągowej jeśli chodzi o miasto, to mamy do czynienia w części z sieciami, które 

mają 100 lat. Jednak tych sieci mamy coraz mniej, bo część została już przebudowana. 

Staramy się wiązać te realizacje z remontami ulic. Tak właśnie miałoby być w przypadku 

Wojska Polskiego, chociaż projekt mamy na całą ulicę od stacji uzdatniania w Morsku do 

energetyki. Mamy plan i pozwolenie na budowę. Zależy nam, żeby ten plan został uchwalony, 

gdyż składamy wniosek o środki europejskie. We wniosku muszą być ujęte zadania, które 
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mają pozwolenie na budowę. Z poprzedniego planu zdążyliśmy zrealizować tylko dwa lata. 

Ten rok był w pewnym sensie „zmarnowany”, gdyż pół roku walczyliśmy o zmiany taryf. Co 

powodowało, że borykaliśmy się z płynnością finansową i realizowaliśmy inwestycje 

wspierane finansowo z gminy Świecie. Zadania niezrealizowane zostają przełożone na 

kolejny plan. Negatywna opinia z Wód Polskich wynika z tego, że ze względu na inflację nie 

pozwolono nam podnieść taryf, ale ze względu na inwestycje, jeżeli  pozyskamy środki 

zewnętrzne, to nie będziemy mogli ująć ich w amortyzacji i to się będzie przekładało na 

zwiększenie kosztów dla naszych odbiorców. Nie godzą się na to, by koszty związane z 

inwestycjami wpływały na taryfy. Jeśli chodzi o oczyszczalnie ścieków, to byłoby 3 zł do 

każdego metra ścieków. Rozwiązaniem jest dopłata do stawek przez Gminę lub rozłożenie 

amortyzacji w dłuższym okresie czasu.  

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik – zapytał jak wygląda w tej chwili praca, gdy teraz 

Wody Polskie mają wpływ na taryfy?  

 

Prezes ZWiK p. Andrzej Kozłowski – odpowiedział, że nie chce w ten sposób tego oceniać, 

ale powinni być nieco lepiej przygotowani, by oceniać te wnioski i to jest zdanie branży. 

Byłoby dużo łatwiej gdyby nie duże podwyżki mediów. Lepiej byłoby, gdyby, można było 

zmieniać taryfy bardziej płynnie. 

 

Radny p. Dariusz Woźniak – zapytał jak wygląda stan sieci kanalizacyjnej i jak z taryfami 

wyglądamy na tle innych gmin. Na przyszłość lepiej byłoby, gdybyśmy widzieli porównanie 

do starego planu i jego realizacji. Czy remont Wojska Polskiego, który nie zacznie się w 

przyszłym roku ma dla nas znaczenie? 

 

Prezes ZWiK p. Andrzej Kozłowski – odpowiedział, że sieci kanalizacyjne powstały nieco 

później od sieci wodociągowej. Sytuacja jest o tyle lepsza, że były budowane z lepszego 

materiału. Na ul. Wojska Polskiego też tak jest i sieć wymaga tylko napraw punktowych. 

Najgorsze są sieci cementowe z lat 60-tych. Sukcesywnie je modernizujemy wkładając 

odpowiedni rękaw. Jeżeli otrzymamy fundusze na Wojska Polskiego to zaczniemy od 

Morska. W przeważającej części sieć jest wypchnięta poza jezdnię. Jeżeli chodzi o ceny to 

zawsze byliśmy w końcówce rankingu, teraz jest taka sytuacja, że większość firm jest pod 

kreską. Trudno się teraz odnosić, gdyż my otrzymaliśmy podwyżkę 15% od tego roku, a inne 

firmy nie. Mamy średnie ceny wody i ścieków.  
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Radny p. Dariusz Woźniak – zapytał o inteligentny system zarządzania stratami wody. 

 

Prezes ZWiK p. Andrzej Kozłowski – odpowiedział, że system wdrażany jest od pewnego 

czasu. System pozwala ograniczyć straty wody. System może też regulować działanie stacji. 

Jeśli chodzi o kanalizację to jest ich dość dużo, a będzie więcej. Konieczne jest zgranie 

wszystkiego, zarówno sieci wodnej jak i kanalizacyjnej. 

 

Rada większością głosów (20 za, 1 wstrzym.) podjęła uchwałę Nr 524/23  

w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7i 

/zdjęty z porządku obrad/ 

 

Ad. 7j 

/zdjęty z porządku obrad/ 

 

Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik ogłosił 15 min. przerwy. 

 

Ad. 7k 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Świecie. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska – wydała opinię pozytywną. 

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Adam Cieślak – stwierdził, że ma wątpliwości co do realności 

terminów jej wykonania. Samorządowcy twierdzą, że jest to nierealne przy takiej skali. 
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Brakuje również rozporządzenia mówiącego co ten plan powinien zawierać. Uwagi ma 

również Polski Związek Działkowców i po zmianie rządu planuje wystąpić ponownie, gdyż  

przewiduje się tylko dwie strefy, gdzie takie ogrody mogłyby istnieć  i dlatego sporo ogrodów 

jest zagrożonych. Z interpelacją wystąpili również posłowie. Miejmy nadzieję, że nowy rząd 

wróci do propozycji senatu i da 5 lat na wykonanie tego oraz, że zmienione zostanie 

rozporządzenie i ogrody działkowe będą mogły być w różnych miejscach. P. Cieślak zgłosił 

uwagę co do uzasadnienia polegające na korekcie roku na 2023. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – zapytał, czy któryś z naszych ogrodów działkowych jest 

zagrożony?  

 

Kierownik Wydz. BAGiGG p. Wiesław Ratkowski – odpowiedział, że większość ogrodów 

jest za rzeką Wdą, poza Relaksem i Przylesiem. Część terenu z ogrodów Relaks będzie 

przeznaczone pod ulicę Działkowców.  Strefy przyjmuje Rada i ona określa ich granice. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 525/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7l 

Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz przedstawił projekt uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat, jak również tryb ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania usług 

sąsiedzkich, wymiar i zakres usług sąsiedzkich oraz sposób rozliczania wykonywania takich 

usług. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 
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 Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich – wydała opinię pozytywną, 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej – wydała opinię pozytywną. 

 

Radna p. Grażyna Krzemińska – pozytywnie odniosła się do projektu uchwały, ponieważ 

sąsiedzi często pomagają sobie wzajemnie, a teraz będzie można trochę zarobić.  

W załączniku określono wszystkie te czynności, które są w te usługi wliczone. Starych drzew 

się nie przesadza, a dzięki tym usługom t osoby starsze będą mogły pozostać w swoim 

środowisku. 

 

Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz – odpowiedział, że bardzo często jest tak, iż starsi ludzie 

nie ufają osobom z zewnątrz i ten projekt likwiduje ten problem.  

 

Radny p. Sebastian Glaziński – przychylił się do wypowiedzi przedmówczyni. Czy jest 

przewidziana kampania społeczna?  

 

Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz – odpowiedział, że kampania już się zaczęła. Również 

OPS sam będzie pytał o sąsiadów i chęć takiej pomocy. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 526/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7m 

Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniu 

chronionym wspieranym. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich – wydała opinię pozytywną, 
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 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej – wydała opinię pozytywną. 

 

Radny p. Sebastian Glaziński – stwierdził, że cieszy wprowadzenie tej zmiany i poprawienie 

sprawiedliwości tych opat, które są bardzo szczegółowo dopracowane, dzięki czemu jest to 

bardziej uczciwe. 

 

Radna p. Grażyna Styczeń – dodała, że taki sposób liczenia jest bardziej sprawiedliwy, gdyż 

osobom, które miały większy dochód zostawało mniej środków na bieżące życie, niż tym z 

mniejszymi dochodami.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 527/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 7n 

Po. Kierownika OPS p. Dariusz Guz przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Świeciu. 

 

Stanowiska Klubów Radnych do projektu uchwały: 

 Nasze Świecie Razem – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 PiS – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 Koalicja Obywatelska – stanowisko klubu jest pozytywne, 

 OPS – stanowisko klubu jest pozytywne. 

 

Opinie Komisji do projektu uchwały: 

 Prawa, Porządku Publicznego i Spraw Obywatelskich – wydała opinię pozytywną, 

 Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej – wydała opinię pozytywną. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 528/23 w przedmiotowej sprawie. 

 

Ad. 8 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady p. Jerzy Wójcik odczytał 

klauzulę informacyjną dotyczącą ochrony danych osobowych i zamknął obrady  

LVI Sesji Rady Miejskiej.  
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Protokolant: 

Magdalena Jażdżewska – Wydz. Organizacyjny U. M.                          

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

Jerzy Wójcik 

 


